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Zpráva o činnosti Městské policie Tachov za období od 1. 1. do 31. 12. 2024 
 

 

Zpráva o činnosti Městské policie Tachov (dále jen MP) je předkládána na základě plánu 

práce rady a zastupitelstva města pro rok 2024 a zahrnuje výše uvedené období činnosti MP 

Tachov. 

 

Aktuální personální stav: 

Plánovaný tabulkový stav zaměstnanců MP je 17 strážníků, přičemž od října 2024 je 

aktuální stav 18 strážníků (17 strážníků pro přímý výkon služby + 1 vedoucí strážník) a 4 

operátoři MKDS s PCO (městský kamerový dohlížecí systém s pultem centralizované ochrany). 

Počet +1 strážník nad plánovaný stav je z důvodu náhrady za plánované odchody na jaře 2025, 

kdy zcela jistě odejdou 2 strážníci do starobního důchodu, dále 1 strážník zvažuje nástup 

k Policii ČR, kdy u něj probíhá přijímací řízení. Od října 2024 do prosince 2024 bylo na pozici 

asistentů prevence kriminality 5 zaměstnanců s tím, že jedna z asistentek ukončila svůj 

pracovní poměr na dané pozici k 31. 12. 2024, tudíž od 1. 1. 2025 jsou ve stavu opět 4 asistenti 

prevence kriminality. 

 

Skutečný stav (k 31. 12. 2024) je celkem 27 zaměstnanců zařazených pod městskou 

policii (od 1. 1. 2025 je počet 26). Všichni strážníci vlastní Osvědčení o odborné způsobilosti, 

tudíž jsou plně kvalifikovaní a oprávnění pro výkon služby. Z počtu 18 strážníků je 14 mužů, 4 

ženy, ze 4 pracovníků PCO je 1 muž a 3 ženy. Z 5 asistentů prevence kriminality je 1 muž a 4 

ženy. I nadále byl v roce 2024 vedoucím strážníkem Mgr. Jan Habrdle, DiS., MBA, jeho 

zástupcem zůstala Bc. Dana Habrdlová, DiS., MBA, která je zároveň členem komise rady města 

pro bezpečnost a prevenci kriminality a taktéž mentorkou pro asistenty prevence kriminality. 

 

 



V průběhu roku 2024 došlo k personálním změnám u strážníků. Svůj pracovní poměr 

strážníka ukončila k 31. 3. 2024 p. Mgr. Věra Trefilíková, které byla nabídnuta práce ve Správě 

uprchlických zařízení Ministerstva vnitra ČR, a to v  Centru na podporu integrace cizinců pro 

Plzeňský kraj. Na volné místo strážníka bylo vypsáno výběrové řízení, které v dubnu 

absolvovali dva uchazeči. Na základě pohovoru bylo rozhodnuto, že budou přijati oba do 

pracovního poměru.  

 

První nástup byl k 1. 5. 2024, kdy nastoupila bývalá příslušnice Policie ČR se 

zkušenostmi z cizinecké policie a z obvodního oddělení p. Jana Valíčková. Tato úspěšně složila 

v červnu zkoušky strážníka, kdy byla intenzivně na zkoušky připravována ze strany vedoucího 

strážníka a jeho zástupkyně, díky čemuž absolvovala zkrácený prolongační kurz a došlo 

k úspoře finančních nákladů za vstupní školení. Dále absolvovala v srpnu školení k odchytu 

zvěře a sběru kadáverů s úspěšnou zkouškou a v říjnu školení k obsluze kamerových systémů. 

V neposlední řadě úspěšně složila zkoušku k získání zbrojního průkazu a od nástupu je 

plnohodnotným strážníkem se všemi absolvovanými školeními tak, jako mají všichni strážníci. 

 

Druhým nastupujícím od 1. 7. 2024 na pozici strážníka byl p. Luboš Kryštof Kubinec, 

který se u výběrového řízení jevil velice pozitivně, s všeobecným přehledem a benefitem 

vystudovaného oboru bezpečnostně právní činnost, navíc jako fyzicky zdatný a mladý zájemce 

o pozici strážníka obecní policie. Během zkušební doby ovšem zájem o službu neprojevoval, 

stejně tak se nepřipravoval na školení a z důvodu jeho celkového přístupu k práci mu byl 

pracovní poměr ukončen ve zkušební době ke dni 31. 8. 2024 ze strany zaměstnavatele. 

 

I nadále bylo ovšem třeba počítat se skutečností, že na jaře 2025 přijdeme odchodem 

do starobního důchodu o dva strážníky, tudíž jsme aktivně hledali náhradu. Tou se od 1. 10. 

2024 stal p. Roman Janovec, který úspěšně prošel pohovorem před komisí s vizí, že jako bývalý 

psovod u Vězeňské služby ČR by se v této činnosti mohl realizovat i u naší obecní policie. 

V průběhu listopadu absolvoval základní kurz, kdy v prosinci úspěšně vykonal zkoušky a stal se 

strážníkem. Ještě před tímto po nástupu s kolegyní Valíčkovou absolvoval školení k obsluze 

kamerových systémů, přičemž kurz k odchytu zvěře a sběru kadáverů bude absolvovat v lednu 

2025, kdy by měl zároveň rozšířit svůj zbrojní průkaz o skupinu „D“, tedy pro výkon zaměstnání 

či povolání. Ve vztahu k p. Janovcovi je nutno zmínit, že od 10. 12. 2024 je vlastníkem 

belgického ovčáka – malinois, kterého od doby držení začíná intenzivně připravovat na 



služební zkoušky tak, aby mohl být jako psovod s atestovaným psem využíván pro 

pochůzkovou službu nejen v zahrádkářských koloniích, ale v rámci katastru města, zejména 

parků a okolí nákupních center, kam se nám stahují závadové osoby. 

 

 V současné době není volné žádné tabulkové místo strážníka. Díky nástupu p. Janovce 

nás nečeká v roce 2025 výběrové řízení na 2 – 3 místa, ale „pouze“ na 1 – 2 dle rozhodnutí p. 

Šafandy o (ne)nástupu k Policii ČR. 

 

Díky personální situaci a plnému stavu strážníků v roce 2024 se dařilo, aby téměř denně 

byli ve službě vždy dvě dvoučlenné hlídky, případně jedna tříčlenná tak, jak tomu bylo i letech 

minulých, což je např. oproti službě Policie ČR, která má personální podstav, velkým benefitem 

pro občany a návštěvníky města. Díky personálnímu zajištění jsme mohli pružně reagovat při 

zachování běžné hlídkové činnosti na oznámení na tísňovou linku, stejně tak na žádosti Policie 

ČR o součinnost a výjezdy na jim učiněná oznámení. 

 

I nadále ovšem není věková struktura strážníků s ohledem na blízkou budoucnosti 

optimální, v současné době je 1 strážník do věku 30 let, 3 strážníci ve věku 31 – 40 let, 5 

strážníků ve věku 41 – 50 let, 4 strážníci ve věku 51 – 60 let a dokonce 5 strážníků je ve věku 

61+, tudíž polovina strážníků je ve věku 51+. 

 

Vlastní náplň činnosti MP, MKDS a PCO: 

Strážníci i pracovníci dispečinku pracují ve dvanácti hodinových turnusových směnách, 

čímž je zaručena činnost MP i MKDS a PCO po celých 24 hodin denně, 7 dní v týdnu a 365 dní 

v roce. Základním právním rámcem, kterým se strážníci řídí, je zákon č. 553/1991 Sb. o obecní 

policii a prováděcí vyhláška č. 418/2008 Sb. Již od roku 2024 se připravujeme na novelu 

prováděcí vyhlášky, která vyjde v platnost 1. 1. 2026 a stanoví s ohledem nejen na události na 

FF UK v Praze v prosinci 2023, ale zejména z důvodu připravenosti a bezpečnostní situace 

v rámci republiky nové povinnosti jak pro nově nastupující, tak stávající strážníky (týkat se 

bude školení a výcviku, střeleb, možnosti držet dlouhé zbraně apod.). 

 

V roce 2024 všichni strážníci MP Tachov absolvovali školení bezpečnosti práce, 

pravidelné aktualizační školení v rámci své odbornosti ve školícím středisku Trivis v Praze. 

Střelecký výcvik ze služebních zbraní byl od 2023 zajištěn vyhrazením pravidelného času 



jednou týdně (vždy v pondělí dopoledne) na střelnici na Rychtě, přičemž o každých střelbách 

jsou vedeny záznamy, což trvá i v roce 2024. Všichni strážníci mají povinnost absolvovat střelby 

nejméně 1x ročně. Dále jsou strážníci průběžně vybavováni aktuálními zákony a předpisy, 

které pro svůj výkon služby potřebují. V roce 2024 dochází dále k navázání úzké spolupráce 

s Městskou policií Plzeň, a to zpočátku s poskytnutím možnosti absolvovat bezplatně 

prolongační a základní kurzy (nutné však zajistit a hradit externě ubytování), darováním části 

výstroje (převzali jsme 4 ks protiúderových kompletů pro pořádkovou jednotku), tak po 

možnost součinnostních výcviků, a to jak v taktice, tak i ve střelecké přípravě. Pomocnou ruku 

nabízí prakticky ve všech oblastech, které si lze v této oblasti představit, čehož budeme zcela 

jistě využívat. 

 

Finanční prostředky na rok 2024: 

Na rok 2024 bylo pro činnost MP, MKDS a PCO v rozpočtu města Tachova vyčleněno 

celkem 20.230.469,- Kč. V současné době dle předběžného odhadu vyčíslení hospodaření MP 

za celý rok 2024 je možno s jistotou konstatovat, že k překročení tohoto rozpočtu nedošlo. 

 

Statistické údaje některých činností MP Tachov za rok 2024 v porovnání s rokem 2023 

 

  2023 2024 

Celkem událostí  3957 4383 

Pokuty na místě zaplacené  948 (ve výši 383.200,- Kč) 1517 (ve výši 1.137.300,-Kč) 

Pokuty na místě nezaplacené  108 (ve výši 101.700,-Kč) 262 (ve výši 465.500,-Kč) 

Přestupky celkem  1538 2770 

Přestupky porušení OZV 

(obecně závazná vyhláška          

a nařízení obce) o pohybu 

psů, veřejný pořádek 

 47 125 

Nasazeno blok. zařízení  353 260 

Přestupky řešené domluvou  337 766 

Přestupky oznámené  241 (226 v dopravě) 260 (254 v dopravě) 

 

Ze statistických údajů některých činností strážníků vyplývá, že celkový počet přestupků 

se podstatně zvýšil. Nárůst lze dovodit zejména z novely zákona č. 361/2000 Sb. o provozu na 



pozemních komunikacích, neboť obecní policie od 1. 1. 2024 získala další oprávnění v řešení 

přestupků v dopravě. Primárně strážníci ovšem neřešili jen přestupky v dopravě, ale celoročně 

mají za úkol na pokyn vedoucího strážníka zaměřovat se zejména na veřejný pořádek, kde 

došlo k nárůstu přestupků, zejména v oblasti obecně závazné vyhlášky zakazující konzumaci 

alkoholu, omamných a psychotropních látek na některých vybraných místech v obci.  

 

Dále lze všeobecně konstatovat, že typ událostí, na které jsou strážníci voláni, je 

zejména oblast dopravy a veřejného pořádku - rušení nočního klidu, zábory veřejného 

prostranství, porušování obecně závazných vyhlášek apod., což místy souvisí s bezdomovci        

a osobami pod vlivem alkoholu. Výjezdy na volně pobíhající psy mají setrvalý stav, stejně jako 

výjezdy na uhynulá nebo sražená zvířata. V rámci práce s odchycenou zvěří, resp. psy funguje 

spolupráce s p. Jägerovou z místního útulku U Šmudliny a místní veterinární ordinací MVDr. 

Janouškovce. 

 

Spolupráce se základními složkami IZS, jako jsou Zdravotnická záchranná služba 

Plzeňského kraje, Hasičský záchranný sbor ČR a Policie ČR fungují dle zaběhlých zvyklostí              

a dají se považovat v podstatě za bezproblémové, spíše bych je hodnotil jako nadstandardní 

oproti jiným obcím. 

 

V rámci převozů na protialkoholní záchytnou stanici nedošlo k výraznému navýšení         

a stejně jako v roce 2023 se strážníci snažili nejen z ekonomických důvodů, ale taktéž z důvodu 

vykonávání své činnosti v obci převozy zajistit cestou Policie ČR, i tak bylo realizováno 8 

převozů na PAZS. 

 

 Již zaběhlou samozřejmostí bylo doručování pošty pro různé odbory MěÚ či okresní     

a krajské soudy, jakož i prověřování pobytů jednotlivých osob. Dále strážníci provádí šetření 

k černým skládkám, k městským bytům, zda nejsou neoprávněně pronajímány či obývány 

osobami bez platné nájemní smlouvy, pravidelné kontroly hřbitovů, rozhledny, příhradebních 

uliček a dalších zařízení v majetku Města Tachova. 

 

 

 

 



Dispečink MP MKDS a PCO 

Operátoři MKDS a PCO zajišťují také funkci dispečinku MP Tachov. Je zde zavedena 

tísňová linka 156 a operátoři i na základě vlastního vyhodnocení situace z kamer nebo na 

základě telefonického podnětu vysílají hlídku na danou událost. Rozhodnutí o způsobu řešení 

problému vždy zůstává na samotných strážnících po vyhodnocení situace a dispečink vede 

záznam oznámení a vyslání hlídky na místo. Důvodem je skutečnost, že na dispečinku nejsou 

přímo strážníci, ale civilní osoby. Pokud slouží na PCO strážník, je možné některé žádosti, 

opatření apod. odbavit přímo sloužícím strážníkem. Zde se jedná např. o stav, kdy se dostaví 

přestupce s výzvou za spáchaný přestupek – tento strážník vyřeší přímo na místě, není třeba 

stahovat hlídku z města. O průběhu, místě, času události a způsobu jejího řešení poté 

provedou záznam do služebního systému MIMIS sami strážníci. V tomto ohledu zůstává vše 

beze změny oproti roku předchozímu. Nicméně vytvořením metodických pokynů vedoucím 

strážníkem jsou hlídky vysílány na místa událostí dle charakteru události a vybavení vozidla dle 

vyhodnocení události dispečerem. 

 

Vzhledem k výpovědi firmy Ryspol, která servisovala pult centralizované ochrany 

(signalizace narušení hlídaných objektů), byl výběrovým řízením nasmlouván provoz tohoto 

zařízení firmou KETNET, s. r. o. Novinkou na přelomu roku 2023/2024 bylo zprovoznění služby 

„Portál Bezpečí“, který dovede živě přenášet videohovor s oznamovatelem události z místa, 

kde se nachází a provést jeho lokalizaci s vyznačením informací o telefonu, stavu baterie 

mobilního zařízení, případně lze komunikovat i pomocí chatu, přičemž při komunikaci 

s cizincem dochází k automatickému překládání chatu. V současné době došlo k implementaci 

prostředí do služebního informačního systému MIMIS a probíhá rozšíření napojení na 

záchrannou službu tak, aby bylo možné zasílat si vzájemně žádost o součinnost pomocí 

datových vět. 

 

V roce 2024 proběhla taktéž montáž Sound Event Detektorů, které jsou již plně 

připraveny k nasazení do ostrého provozu, ke konci roku probíhala finální instalace a 

zprovoznění, v průběhu ledna 2025 dojde ze strany IT k přípravě monitorovacího PC a instalaci 

příslušného SW vybavení tak, aby bylo možné k již stávajícím „očím“ (dohledovým kamerám) 

připojit i „uši“ (Sound Event Detektory), které jsou schopny informovat obecní policii o střelbě, 

rozbitém sklu či volání o pomoc apod. 

 



Projekt Asistent prevence kriminality 

 V roce 2024 i nadále díky dotaci pokračoval projekt Asistent prevence kriminality. Tito 

absolvovali pravidelné školení ze strany akreditovaného školícího střediska Trivis Praha, kdy 

lektoři dorazili na MěÚ Tachov a v zasedací místnosti dle plánů prováděli školení, a to nejen 

samotných asistentů, ale i jejich mentorky. 

 

 V říjnu 2024 z důvodu oznámení neprodloužení smlouvy ze strany p. Nikoly Drškové a 

jejího ukončení pracovního poměru k 31. 12. 2024 nabíráme jako novou posilu p. Larysu 

Temiakovou. Jedná se o občanku Ukrajiny, která v ČR žije již od 90. let a z důvodu osobní 

znalosti byla strážníkům vždy ochotna a nápomocna ve svém volnu s překladem, co se řešení 

občanů Ukrajiny v rámci jejich přestupků na územní města týkalo. Maximálně využíváme její 

potenciál jako asistentky prevence kriminality, kdy po patřičném zaškolení je primárně v rámci 

své pochůzkové činnosti vysílána na místa, kde se občané této národnosti shlukují, příp. si ji 

hlídka zajistí na místo události. 

 

 Všichni asistenti byli průběžně dovybavováni služebními výstrojními součástkami tak, 

aby mohli efektivně plnit jim svěřené úkoly v rámci prevence. 

 

 Asistenti i nadále působí v budově bývalé zbrojnice SDH Tachov, a to v ul. Chodská čp. 

1978, která je zvenku viditelně označena. Zde došlo k dovybavení místností, výměně topení, 

oken a postupuje se dále dle finančních možností tak, aby měli důstojné zázemí pro své 

působení. 

 

  

Z důvodu dotačního titulu je nutné měřit efektivitu, a to následujícími body: 

 

1. Počet vybraných přestupků a trestných činů, které je možné činností APK ovlivnit: 

 

S ohledem na skutečnost, kolik vybraných přestupků je možné činností APK ovlivnit 

uvádíme celkový počet přestupků řešených MP Tachov v roce 2024, což je celkem 

2770. Jelikož přestupky v dopravě jsou stěží ze strany APK měřitelné (nemohou řešit 

např. telefonování apod., avšak upozorní na špatné parkování), je počet 

pravděpodobně ovlivnitelných přestupků v rámci jejich činnosti ponížen o přestupky 



na úseku dopravy o 2580 na počet cca 190, což je v rámci veřejného pořádku i reálné 

číslo. 

2. Počet výjezdů městské policie do problémových lokalit (do lokalit, kde APK působí) 

Na žádost APK došlo v období roku 2024 celkem k 46 výjezdům hlídky městské policie. 

3. Počet volání občanů na linku 156 při rušení veřejného pořádku 

Celkový počet telefonátů na linku 156 v období roku 2024 byl 1133. 

 

4. Statistické vyhodnocení formulářů o denní činnosti APK vč. jejich činnosti 

V interním informačním systému MIMIS bylo pro APK vymezeno do událostí prostředí, 

kam nahlašují komplexně své podněty a zjištění (kontrolované oblasti, žádosti o výjezd 

strážníků, zjištěné závady apod.), kdy celkový počet zapsaných událostí ve svodkách 

byl celkem v počtu 397. 

5. Ohlasy ze strany odborníků spolupracujících s APK 

Policie ČR – kvitují spolupráci nejen se strážníky, ale i s APK, působí preventivně, 

působí v problémových lokalitách, jsou aktivní, iniciativní, proběhla schůzka s vedením 

ÚO PČR Tachov, denně hlídka nachodí po městě průměrně 20 – 30 km  

 

OSVZ MěÚ Tachov – jsou rádi za prevenci u přechodů při začátku školní výuky                     

u školských budov, zaměřují se na vymáhání obecně závazných vyhlášek, zejména          

o zákazu užívání alkoholu a návykových látek, fungují jako doprovod osob k úředním 

jednáním z důvodu bezpečnosti 

 

Technické a jiné vybavení 

Strážníci MP jsou vybaveni v současnosti dvěma služebními vozidly v barvách MP 

Tachov. Jedná se o Škodu Octavii Combi a Dacii Duster. Vozidla jsou plně funkční, je na nich 

prováděn pravidelný předepsaný servis a STK. Škoda Octavia se ve službě plně osvědčila a její 

provoz je stále takřka bezporuchový. Dacia Duster byla pořízena jako nové vozidlo v polovině 

roku 2023. 

 



Pro provádění hlídkové činnosti ve špatně přístupných nebo rekreačních oblastech se 

tradičně využívají dvě služební horská kola s výbavou pro výkon služby strážníka MP, 

k dispozici mají strážníci dvě elekrokola. Již standardem je vybavení přístrojem Dräger na 

zjišťování alkoholu v dechu přestupců i s tiskárnou. Díky tomuto se podařilo prokázat několika 

osobám řízení motorového vozidla pod vlivem návykové látky, zakoupeny byly i testy na drogy, 

tzv. „Drugwipy“. Tyto jsou využívány i na žádost OSPODu MěÚ Tachov pro testování jejich 

klientů. Do výbavy jednoho z vozidel (Škoda Octavia Combi) trvale patří přenosný automatický 

externí defibrilátor. Proběhlo také z důvodu nové legislativy napojení v rámci registru řidičů    

o náhled na mentory v rámci programu L17. 

 

Vybavení služebny strážníků a dispečinku bylo ke konci roku doplněno o drobnosti,          

a to zejména ve vztahu ke služebně, kdy se jednalo o nové věšáky na služební oděv a stůl na 

služebnu a pracoviště PCO. 

 

Jako cíl další modernizace jsme si stanovili před rokem priority, které byly následující: 

 

- častější odborná školení ke střelné zbrani, vč. taktiky zákroku, zásahu a použití 

donucovacích prostředků v součinnosti s Policií ČR (splněno – spolupráce s MP 

Plzeň) 

- v případě novelizace zákona o zbraních a střelivu pořízení 4 ks „dlouhých“ zbraní 

(počet zredukován na plánované pořízení 2 ks CZ Scorpion Evo 3 i v rámci novely 

prováděcí vyhlášky č. 418/2008 Sb. s patřičným proškolením strážníků) 

- pořízení balistické ochrany (ke konci roku 2024 pořízeny 3 balistické přilby, na rok 

2025 naplánováno pořízení dalších 2 ks a 4 ks balistických vest) 

Dále je v běhu napojení na neveřejné pátrací databáze Policie ČR (PATROS, PATRMV), 

na rejstřík trestů apod. Dle vývojáře interního informačního systému MIMIS je na rok 2025 

plánován z jeho strany větší upgrade a úprava jádra samotného SW tak, aby byla jeho další 

práce ze strany strážníků efektivnější a snadnější v terénu. V plánu je pořízení druhého 

přístroje Dräger na zjišťování alkoholu v dechu přestupců i s tiskárnou pro druhou hlídku 

v terénu. 

 



Ke konci roku 2024 dochází se starostou města Tachova jakožto velitelem obecní 

policie ze zákona o obecní policii k dohodě o vymezení vozidla pro psovoda (stávající Škoda 

Octavia) a díky zastupitelstvu je ve schváleném rozpočtu plánováno pořízení nového 

služebního vozidla v roce 2025. 

 

V rámci plánované stabilizace stávajících strážníků bylo vedením města schváleno 

navýšení rizikového příplatku pro strážníky, přičemž každoročním navyšováním do roku 2028 

by mělo dojít k dosažení stropu maximálního možného rizikového příplatku, který t. č. 

stanovuje platná legislativa. 

 

Závěrem této zprávy bych rád poděkoval za práci všem strážníkům, operátorům MKDS            

a asistentů prevence kriminality v roce 2024, jakož i současnému vedení Města Tachov za 

vstřícnost a vyslyšení požadavků ze strany MP Tachov. 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                      Mgr. Jan Habrdle, DiS., MBA 
        vedoucí strážník Městské policie Tachov 
 

Návrh na usnesení: 
 
Rada města doporučuje zastupitelstvu města vzít zprávu o činnosti Městské policie Tachov 

za rok 2024 na vědomí. 
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